

PRAYERS

Mr. Cullen, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Copy of a letter addressed to Mr. Justice D.C. McDonald of the Commission of Enquiry into the RCMP from the Minister of Employment and Immigration concerning Mr. Warren Hart.—Sessional Paper No. 303-7/8.

Mr. Huntington, from the Standing Committee on Public Accounts, presented the First Report of the Committee, which is as follows:

(The Atomic Energy of Canada Limited Report)

1. In accordance with the Standing Committee's permanent reference contained in the House of Commons' Standing Orders, your Committee has considered the Report of the Auditor General of Canada to the House of Commons for the fiscal year ended March 31, 1976, and in particular, the following items concerning Atomic Energy of Canada Limited (AECL):

Audit Operations

Paragraph 18.1—Atomic Energy of Canada Limited—Payments to agents inadequately documented.

Financial Management and Control Study

Appendix D—Atomic Energy of Canada Limited.

Section	Contents	Paragraph Number
I	SUMMARY OF CONCLUSIONS	3-6
II	SUMMARY OF RECOMMENDATIONS	7-8
III	ANALYSIS OF TESTIMONY	9
	Background	10-16
	Payment to Agents—Argentina	17-25
	Payment to Agents—Korea	26-46
	Financial Management and Control	47-50
IV	CONCLUSIONS AND RECOMMENDATIONS	51-54
	Objectives of AECL	55-57
	The Decision-Making Process	58-63
	Business Ethics	64-69
	Renegotiation of the Eisenberg Contract	70-72
	Post-Contract Services Agreement	73-76
	Approval of Payments	77-79
	Financial Control Practices	80-82

2. The Honourable Alastair Gillespie, Minister of Energy, Mines and Resources, appeared before the Committee on December 9, 14 and 21, 1976, and the Honourable Donald MacDonald, then Minister of Finance, appeared on February 3, 1977. Their co-operation in appearing is acknowledged along with that of the following witnesses whose titles are shown as of the date of their first appearance:

PRIÈRE

M. Cullen, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Copie d'une lettre du ministre de l'Emploi et de l'Immigration adressée à l'honorable juge D.C. McDonald, relativement à la déportation de M. Warren Hart. (Texte anglais). (Document parlementaire n° 303-7/8).

M. Huntington, du Comité permanent des comptes publics, présente le premier rapport de ce Comité, dont voici le texte:

(Rapport de l'Énergie atomique du Canada, Limitée)

1. Conformément au mandat permanent du Comité permanent contenu dans le Règlement de la Chambre des communes, votre Comité a étudié le rapport du vérificateur général du Canada à la Chambre des communes pour l'année financière terminée le 31 mars 1976 et, en particulier, les questions suivantes concernant l'Énergie atomique du Canada, Limitée (EACL):

Vérifications comptables

Paragraphe 18.1—L'Énergie atomique du Canada, Limitée—Les paiements aux agents ne comportent pas suffisamment de documents à l'appui.

Étude de la gestion et du contrôle financiers

Appendice D—L'Énergie atomique du Canada, Limitée.

Partie	Contenu	Numéro du Paragraphe
I	RÉSUMÉ DES CONCLUSIONS	3-6
II	RÉSUMÉ DES RECOMMANDATIONS	7-8
III	ANALYSE DES TÉMOIGNAGES	9
	Historique	10-16
	Paiement aux Agents—Argentine	17-25
	Paiement aux Agents—Corée	26-46
	Gestion et contrôle financiers	47-50
IV	CONCLUSIONS ET RECOMMANDATIONS	51-54
	Objectifs de l'EACL	55-57
	La prise de décision	58-63
	Code d'éthique du commerce	64-69
	Renégociation du contrat Eisenberg	70-72
	Entente concernant les services post-contractuels	73-76
	Approbation des paiements	77-79
	Méthodes de contrôle financier	80-82

2. L'honorable Alastair Gillespie, ministre de l'Énergie, des Mines et des Ressources a comparu devant le Comité les 9, 14 et 21 décembre 1976 et l'honorable Donald MacDonald, alors ministre des Finances, a comparu le 3 février 1977. Nous leur savons gré d'avoir bien voulu comparaître ainsi que les témoins suivants dont les titres sont ceux qu'ils portaient lors de leur première comparution: